

---

EBRD press release

# EBRD's 2022 investments in Egypt promote green, inclusive economy

Twenty-five projects worth more than €1.3 billion

[www.ebrd.com/news](http://www.ebrd.com/news)

**Date:** 02/02/2023

**Translation:** [Arabic](#)

**Contact:** Nibal Zgheib

**Tel:** +44 207 338 7753

**Email:** [nibal.zgheib@ebrd.com](mailto:nibal.zgheib@ebrd.com)

**Twitter:** [@nibalzgheib](https://twitter.com/nibalzgheib)

- **€1.3 billion invested in 25 projects in Egypt, of which 78 per cent were in the private sector.**
- **Of all investments, 59 per cent were in the green economy and 62 per cent had a gender and inclusion focus.**
- **EBRD fulfilled its pledge to align all its activities with the Paris Agreement.**

Promoting a green and inclusive economy in [Egypt](#), the European Bank for Reconstruction and Development (EBRD) last year invested more than €1.3 billion in 25 projects in Egypt, of which 59 per cent were in the green economy, 62 per cent had a gender and inclusion focus, and 78 per cent were in the private sector.

The Bank became Egypt's [lead partner on the NWE energy pillar](#), which was announced during COP27 in November 2022. It has committed US\$ 1 billion to private renewable finance, US\$ 300 million in sovereign finance and grants of US\$ 3 million from its Shareholder Special Fund.

The initiative secured international political support from the United States of America and Germany, which pledged more than US\$ 250 million to support it. In addition, the initiative is planning to deploy more than US\$ 300 million in grant and concessional finance from the European Commission, France, the Netherlands, Denmark and the United Kingdom, as well as donors to the EBRD's High Impact Partnership on Climate Action ([Austria](#), [Finland](#), the Netherlands, [Spain](#), [Switzerland](#), the [TaiwanICDF](#) and the United Kingdom).

Supporting the decarbonisation and alignment of Egypt's economy to the Paris Agreement, the EBRD provided an US\$ 80 million loan to Egypt Green to develop the country's [first green hydrogen facility](#) in the Suez Canal Economic Zone and the first integrated green hydrogen plant in Africa.

The EBRD also extended a US\$ 100 million loan to [Banque Misr](#) for on-lending to local small and medium-sized enterprises (SMEs) to support green lending in Egypt to under-served regions for investments in climate change mitigation and adaptation technologies and services.

Boosting the skills of young people in Egypt, the EBRD teamed up with [Hyundai Rotem](#) to provide [certified training](#) in the maintenance of transport infrastructure and rolling stock.

The training was delivered in five batches to 80 young women and men, focusing on topics related to the maintenance of rolling stock for Cairo Metro Line-II and preparing them for employment in asset-intensive sectors such as the metro, railways and transport utility industry.

Under the EBRD's small business advisory programme supported by the EU, close to 200 Egyptian small enterprises received advisory services and training.

Continuing its support for [the southern and eastern Mediterranean \(SEMED\) region](#) in 2022, the Bank made €2.4 billion of new investments in 50 projects, of which 70 per cent were in the private sector and 42 per cent were in the green economy. Half of the projects had a gender inclusion component.

As in previous years there was strong donor support throughout the region from the [EU](#), the [EBRD SEMED Multi-Donor Account](#),\* the [Green Climate Fund](#), the [Global Concessional Financing Facility](#) and other bilateral and multilateral donors.

The EBRD delivered a record €13.1 billion in investments to its regions in 2022 in the face of the extremely challenging global economic environment in the wake of Russia's [war on Ukraine](#) – underlining its counter-cyclical role in support to its clients and the economies where it invests.

The 2022 result was significantly higher than last year's Annual Bank Investment (ABI) total of €10.4 billion and the previous record level of €11 billion in 2020 in response to the economic shock triggered by the Covid-19 pandemic.

The Bank, which is strongly committed to the global climate agenda, also announced in December that it had fulfilled its pledge to align all its activities with the goals of the Paris Agreement on limiting climate change.

EBRD green economy financing reached 50 per cent of total business volume in 2022, at more than €6 billion against the previous record set in 2021 of €5.4 billion.

\*Australia, [Finland](#), [France](#), [Germany](#), [Italy](#), the [Netherlands](#), [Norway](#), [Sweden](#), Spain, [Taipei China](#) and the [United Kingdom](#).

The EBRD is a multilateral bank that promotes the development of the private sector and entrepreneurial initiative in 36 economies across three continents. The Bank is owned by 71 countries as well as the EU and the EIB. EBRD investments are aimed at making the economies in its regions **competitive, inclusive, well-governed, green, resilient and integrated**. Follow us on the [web](#), [Facebook](#), [LinkedIn](#), [Instagram](#), [Twitter](#) and [YouTube](#).

نشرة إخبارية للبنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية

## استثمارات البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية عام 2022 في مصر تعزز الاقتصاد الأخضر الشامل

خمسة وعشرون مشروعًا تزيد قيمتهم عن 1.3 مليار يورو

[www.ebrd.com/news](http://www.ebrd.com/news)

الترجمة: العربية

التاريخ:

جهة الاتصال:

الهاتف: +44 207 338 7753

البريد الإلكتروني: [nibal.zgheib@ebrd.com](mailto:nibal.zgheib@ebrd.com)

تويتر: [@nibalzgheib](https://twitter.com/nibalzgheib)

- استثمار 1.3 مليار يورو في 25 مشروعًا في مصر، 78 في المائة منها استثمارات في القطاع الخاص.
- 59 في المائة من جميع الاستثمارات كانت في الاقتصاد الأخضر و62 في المائة تركز على النوع الاجتماعي والشمول.
- التزم البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية بتعهدده بتوافق جميع أنشطته مع اتفاقية باريس.

استثمر البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية العام الماضي في مصر أكثر من 1.3 مليار يورو في 25 مشروعًا لتعزيز الاقتصاد الأخضر والشمولي، 59 في المائة منها في الاقتصاد الأخضر، و 62 في المائة تركز على النوع الاجتماعي والشمول، وكان 78 في المائة استثمارات في القطاع الخاص.

أصبح البنك شريكًا رائدًا لمصر فيما يتعلق بركيزة الترابط بين المياه والطاقة والغذاء التي أعلن عنها خلال مؤتمر المناخ COP 27 في نوفمبر/تشرين الثاني 2022. وقد خصص البنك مليار دولار أمريكي لتمويل الطاقة المتجددة في القطاع الخاص، و300 مليون دولار أمريكي في التمويل السيادي، ومنح قدرها 3 ملايين دولار أمريكي من الصندوق الخاص للمساهمين التابع للبنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية.

حصلت المبادرة على دعم سياسي دولي من الولايات المتحدة الأمريكية وألمانيا اللتين تعهدتا بتقديم أكثر من 250 مليون دولار أمريكي لدعم المبادرة. بالإضافة إلى ذلك، تخطط المبادرة استخدام أكثر من 300 مليون دولار أمريكي في شكل منح وتمويل بشروط ميسرة من المفوضية الأوروبية وفرنسا وهولندا والدنمارك والمملكة المتحدة، بالإضافة إلى الجهات المانحة للشراكة عالية التأثير بشأن العمل المناخي التي أطلقها البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية (النمسا، فنلندا، وهولندا، إسبانيا، وسويسرا، وصندوق تاوان للتنمية والتعاون الدولي، والمملكة المتحدة).

وفي إطار دعمه لإزالة الكربون وتوافق الاقتصاد المصري مع اتفاقية باريس، قدم البنك قرضًا بقيمة 80 مليون دولار أمريكي إلى شركة إيجيببت جرين لتطوير أول منشأة هيدروجين أخضر في مصر في المنطقة الاقتصادية لقناة السويس وأول مصنع متكامل للهيدروجين الأخضر في إفريقيا.

وقدم البنك أيضًا قرضًا بقيمة 100 مليون دولار أمريكي لبنك مصر لإعادة إقرضه للمشاريع الصغيرة والمتوسطة المحلية لدعم الإقراض الأخضر في مصر للمناطق التي تعاني من نقص الخدمات بهدف الاستثمار في التكنولوجيا والخدمات المعنية بتخفيف آثار تغير المناخ والتكيف معه.

ولتعزيز مهارات الشباب في مصر، تعاون البنك مع شركة [هينداي روتيم](#) لتقديم [تدريب معتمد](#) في صيانة البنية التحتية للنقل وعربات السكك الحديدية.

وجرى التدريب لعدد 80 شابًا وفتاة على خمس دفعات، مع التركيز على الموضوعات المتعلقة بصيانة عربات قطارات خط مترو القاهرة الثاني وإعدادهم للعمل في القطاعات كثيفة الأصول مثل صناعات مرافق المترو والسكك الحديدية والنقل.

وفي إطار برنامج البنك لاستشارات الأعمال الصغيرة المدعوم من الاتحاد الأوروبي، تلقى حوالي 200 مشروعًا صغيرًا في مصر خدمات استشارية وتدريب.

واستمرارًا في دعمه لمنطقة جنوب وشرق المتوسط في عام 2022، ضخ البنك 2.4 مليار يورو من الاستثمارات الجديدة في 50 مشروعًا، 70 في المائة منها في القطاع الخاص و42 في المائة في الاقتصاد الأخضر. واحتوت نصف هذه المشاريع على مكون معني بشمول النوع الاجتماعي.

وكما كان الحال في السنوات السابقة، قدمت الجهات المانحة في جميع أنحاء المنطقة دعمًا قويًا، منها [الاتحاد الأوروبي](#)، و[الحساب متعدد الجهات المانحة لمنطقة جنوب وشرق المتوسط التابع للبنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية](#)،\* و[صندوق المناخ الأخضر](#)، و[الآلية العالمية للتمويل الميسر](#) وغيرها من الجهات المانحة الثنائية ومتعددة الأطراف.

وفي عام 2022، حقق البنك رقمًا قياسيًا يبلغ 13.1 مليار يورو من الاستثمارات في المناطق التي يعمل فيها وذلك في مواجهة الظروف الاقتصادية العالمية شديدة الصعوبة في أعقاب الحرب الروسية [ضد أوكرانيا](#) - مما يؤكد دوره في مواجهة التقلبات الدورية من أجل دعم عملائه والاقتصادات التي يستثمر فيها.

وكانت نتيجة "الاستثمار السنوي للبنك" في عام 2022 أعلى بكثير من إجمالي العام الماضي الذي بلغ 10.4 مليار يورو والرقم القياسي السابق بقيمة 11 مليار يورو في عام 2020 استجابة للصدمة الاقتصادية الناجمة عن جائحة كوفيد-19.

كما أعلن البنك، وهو شديد الالتزام بجدول أعمال المناخ العالمي، في ديسمبر/كانون الأول أنه أوفى بتعهداته بتوافق جميع أنشطته مع أهداف اتفاقية باريس بشأن الحد من آثار تغير المناخ.

ووصل تمويل الاقتصاد الأخضر من البنك إلى 50 في المائة من إجمالي حجم الأعمال في عام 2022، أي أكثر بستة مليارات يورو مقابل الرقم القياسي السابق المسجل في عام 2021 بقيمة 5.4 مليار يورو.

\* [أستراليا](#) و [فنلندا](#) و [فرنسا](#) و [ألمانيا](#) و [إيطاليا](#) و [هولندا](#) و [النرويج](#) و [السويد](#) و [إسبانيا](#) و [تايبيه الصين](#) و [المملكة المتحدة](#).

البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية بنك متعدد الأطراف يشجع تطوير مبادرات القطاع الخاص وريادة الأعمال في أكثر من 36 اقتصادًا عبر 3 قارات. البنك مملوك لـ 71 دولة، بالإضافة إلى الاتحاد الأوروبي، وبنك الاستثمار الأوروبي. تستهدف استثمارات البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية أن تجعل الاقتصادات في المناطق التي يستثمر فيها تنافسية، وشمولية، وجيدة الإدارة، وخضراء، وقادرة على التصدي للتحديات (مرنة) <http://www.ebrd.com/transition/resilient.html>، و متكاملة. تابعنا على [الإنترنت](#)، و [فيسبوك](#)، و [لينكد إن](#)، و [انستغرام](#)، و [تويتر](#)، و [يوتيوب](#).